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Algemeen Bestuur 
 

 

Besluitenlijst vergadering algemeen bestuur d.d. 5 oktober 2022 

 

Aanwezig:   De heren Bartelds, Blaauw, Ten Brink (dijkgraaf), Bruning, Van Calker Douwstra, 

Fonhof,  De Graaf, Haerkens, In 't Hout, Küpers (secretaris-directeur), Sieling 

(vanaf agendapunt 2), Sinnema, Tjarks, Visser en De Vos en dames Beuling, 

Creemer, Eshuis, Ten Have, Kuiper en Plas   

Tevens:       De heer Heugens en de dames Hidding en Stegeman (besluitenlijst) 

Afwezig:      De heer Mentink en de dames Heeringa en Leenders 

  

 

Agendanr. Onderwerpen en besluiten 

1 Opening 

De heer Ten Brink opent de vergadering en heet de leden van het algemeen bestuur 

welkom. Ook heet hij de belangstellenden op de tribune en de belangstellenden die de 

vergadering via de livestream volgen, van harte welkom. Het algemeen bestuur stemt in 

met de agenda. 

2 Toelating en installatie lid algemeen bestuur 

De heer Sieling (PvdA) heeft bewilligd in de benoeming, als opvolger van de heer Egbert 

Hofstra, waardoor kan worden overgegaan tot de toelating en beëdiging.   

Ingevolge het van toepassing zijnde Reglement van Orde voor de vergaderingen van het 

algemeen bestuur dient er een commissie ingesteld te worden die de geloofsbrieven 

onderzoekt van het benoemde lid. De voorzitter wijst de dames Creemer, Plas (voorzitter) 

en de heer In ’t Hout aan. De vergadering wordt geschorst. 

Na de schorsing wordt de vergadering heropent. Mevrouw Plas, voorzitter van de 

commissie onderzoek geloofsbrieven, voert het woord en geeft aan dat er voor het 

algemeen bestuur geen belemmeringen zijn om de heer Sieling toe te laten tot het 

algemeen bestuur. 

De heer Sieling wordt toegelaten tot het algemeen bestuur van waterschap Hunze en 

Aa’s. Tegen het besluit tot toelating staat geen bezwaar of beroep open. Het besluit is 

hiermee per direct en onherroepelijk.  

 

Installatie nieuw AB-lid bestuur: 

Er wordt overgegaan tot de beëdiging. Met het afleggen van de eed is de heer Sieling 

geïnstalleerd als lid van het algemeen bestuur. De heer Sieling neemt zitting aan de 

vergadertafel. 

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om: 

- De heer T.J.J. Sieling, na onderzoek van de geloofsbrieven, toe te laten tot lid van het 

algemeen bestuur; 

- De heer T.J.J. Sieling te installeren als lid van het algemeen bestuur. 

3a Mededelingen 

Nationaal Programma Landelijk Gebied (NPLG) en Water en Bodem Sturend (WBS) 

Portefeuillehouder mevrouw Eshuis geeft aan dat er de laatste tijd veel aandacht is voor 

het NPLG. Dit vaak in relatie tot de stikstofproblematiek. Het NPLG gaat veel breder dan 

 



2 

enkel stikstof. Het NPLG beoogt om met een gebiedsgerichte aanpak te zorgen dat 

diverse opgaven en maatregelen voor natuur, stikstof, landbouw, water, bodem en klimaat 

worden gehaald. De KRW-doelen vormen een integraal onderdeel van de NPLG-opgaven. 

Daarnaast dient het water- en bodemsysteem als sturend principe te gelden bij de 

uitwerking van de plannen.  

De NPLG moet in de regio worden uitgewerkt, met de provincie als regisseur. In onze 

beide provincies is het waterschap Hunze en Aa’s nauw betrokken bij dit proces, zitten 

aan tafel en we brengen onze doelen, opgaven en kennis in.  

Landelijk is het waterschap aangehaakt bij de ambtelijke coördinatiegroep van de Unie 

van Waterschappen en neemt het waterschap, naast negen andere waterschappen, deel 

aan een bestuurlijke kopgroep. 

Het Rijk komt in november met een programma water- en bodemsysteem (WBS), naar 

aanleiding van het voornemen uit het regeerakkoord dat het WBS meer sturend moeten 

worden bij ruimtelijke planvorming. Zowel de verschillende onderdelen als de samenhang 

is zeer complex en er is nog veel onduidelijk. Op iBabs is daarom een uitgebreidere 

toelichting geplaatst over het proces en onze rol daarin. In de commissie BPL is gevraagd 

naar een informerende bijeenkomst inzake NPLG. Hier wordt in overleg met de 

agendacommissie invulling aan gegeven. 

De heer In ’t Hout hoopt dat het waterschap ervoor gaat pleiten om op de 3 meter teeltvrije 

zone, akkerranden te creëren.  

 

Droogte 

Portefeuillehouder de heer Douwstra geeft aan dat het KNMI meldt dat 2022 de boeken 

ingaat als de op twee na warmste zomer. Het was extreem zonnig en droog.   

Gelukkig viel in het beheergebied van waterschap Hunze en Aa’s zo nu en dan een 

broodnodige regenbui.  

De uitzakkende waterstand op het IJsselmeer en de lage rivierwaterstanden zorgden voor 

veel landelijke aandacht. Vanaf begin augustus was er sprake van een nationaal feitelijk 

watertekort. Het landelijk crisisteam, het Managementteam Watertekorten, ging toezien op 

de landelijke waterverdeling. Pas op 21 september is dit weer afgeschaald. 

De wateraanvoer naar het beheergebied van waterschap Hunze en Aa’s heeft het 

waterschap de gehele zomer kunnen handhaven. Er zijn een aantal noodpompen 

geplaatst om het water op de juiste plek te krijgen. Dit zorgde voor meerkosten. Daarover 

wordt het bestuur bij de najaarsrapportage gerapporteerd conform de afspraken. 

In het gehele beheergebied (inclusief het Drentse Aa-gebied) bleef het grondwaterniveau 

lange tijd acceptabel tot goed. Eind augustus was een sterke daling zichtbaar. Dat 

moment viel samen met afschaling van onttrekkingen door landbouwers. Een 

beregeningsverbod vanuit grondwater bleek niet nodig. Het beeksysteem van de Drentse 

Aa is gemonitord op droogval. Hierop is geen actie ondernomen.  

Om de grondwaterstanden in gebieden zonder wateraanvoer weer voldoende op niveau te 

krijgen is een nat winterseizoen nodig.  

De waterstand op het Oldambtmeer zakte eind augustus een paar centimeter onder het 

streefpeil zoals is vastgelegd in het peilbesluit. Vaarrecreanten hebben gevraagd of er 

water aangevoerd kon worden naar het meer. Door het tijdig vallen van neerslag is 

voorkomen dat er water van mindere kwaliteit aangevoerd is naar het Oldambtmeer. 

De waterkeringen op veenondergrond zijn in september geïnspecteerd conform het 

Draaiboek watertekort. De inspecties aan de waterkeringen hebben aangetoond dat de 

waterkeringen de droogte goed hebben doorstaan. 

De heer De Vos vraagt of het waterschap het initiatief wil nemen voor een groot overleg 
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met natuur, LTO en belangenorganisaties over onder andere de te hanteren peilen.  

Toegezegd wordt om eind dit jaar of begin volgend jaar (i.o.m. de Agendacommissie) het 

algemeen bestuur bij te praten over ‘waterbeschikbaarheid’ in de meest ruime zin van het 

woord 

3b Planningsschema 

Het schema wordt voor kennisgeving aangenomen. 

4 Besluitenlijst vergadering algemeen bestuur 29 juni 2022 

De besluitenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld. 

5  Wijzigingen baggeren Mussel Aa Kanaal 

In de commissie VVSW is gesproken over hoe het waterschap omgaat met mogelijke 

andere locaties waar na verwijdering van een RWZI vervuiling achter is gebleven in de 

bodem. Verder ziet de commissie de noodzaak van het verwijderen van deze vervuiling. 

Vanuit het algemeen bestuur wordt aangegeven dat men geschrokken is van de kosten 

voor het opruimen van het slib. 

Er wordt toegezegd dat een inventarisatie wordt uitgevoerd naar eventuele vervuiling bij 

de andere locaties waar zuiveringen hebben gestaan. 

 

De locaties waar zuiveringen hebben gestaan zijn bekend. Zou het waterschap daar nu 

onderzoek naar doen dan moet het waterschap op het moment dat er wordt gebaggerd 

opnieuw onderzoek doen (dat zijn dan dubbele kosten). Op het moment dat het 

waterschap moet baggeren wordt op de betreffende locaties er een 

waterbodemonderzoek gedaan, voordat krediet wordt aangevraagd.  

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om: 

- In te stemmen met het verwijderen/saneren van het niet verspreidbare baggerslib van 

de voormalige RWZI Veele/Vlagtwedde; 

- Verstrekken van een aanvullend exploitatiebudget van € 172.000,- voor het 

verwijderen van het niet verspreidbare baggerslib en dit bedrag in de 

najaarsrapportage te verwerken ten laste van de taak zuiveringsbeheer. 

6  Vaststelling projectplan Kaden Noord-Willemskanaal Witte Molen – De Punt 

De commissie BPL vindt het een gedegen en transparant voorstel. “Hunze en Aa’s proof”. 

Er is onder andere gesproken over stikstof, bevers, bomenkap en de communicatie 

hierover, kruidenrijke kades en nog een aantal zaken die weergegeven staan in het 

verslag van de commissie. 

Vanuit het algemeen bestuur wordt aangegeven dat de bomenkap spijtig is maar de 

herplantplicht goed is uitgelegd. Daar waar het mogelijk was zijn de bomen blijven staan. 

Er is goed gebruik gemaakt van de meekoppelkansen. Er is geen plan B. Het waterschap 

wacht af wat de uitspraak van de Raad van Staten inzake de stikstofproblematiek zal 

worden. Ingeval van een voor ons ongunstige uitspraak kan het waterschap, gelet op het 

aantal kilometers natuurvriendelijke oevers dat wordt aangelegd (3km), vrij snel 

aanpassingen doen.   

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om het projectplan Kaden 

Noord-Willemskanaal Witte Molen – De Punt en de bijbehorende reactienota, inclusief de 

hierin opgenomen aanpassing van het ontwerp-projectplan, vast te stellen.  

7 Procedure herbenoeming dijkgraaf waterschap Hunze en Aa’s 

De heer Ten Brink geeft het voorzitterschap over aan de plaatsvervangende loco dijkgraaf 
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de heer Bartelds en neemt plaats op de tribune. 

Er is zorgvuldig voorwerk gedaan en een vooroverleg met de fractievoorzitters heeft reeds 

in een eerder stadium plaatsgevonden.   

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om: 

-  Een commissie tot herbenoeming van de dijkgraaf in te stellen; 

- De dames Beuling, Heeringa, Ten Have en Leenders en de heren Blaauw en 

Haerkens te benoemen als leden van de commissie; 

-  De verordening herbenoemingdijkgraaf waterschap Hunze en Aa’s vast te stellen. 

8 Rondvraag 

De heer De Vos refereert aan het  Uitvoeringsprogramma Drentsche Aa en de 

overschrijdingen van de normen voor Gewas Beschermings Middelen voor 

drinkwaterwinning die nog steeds plaatsvinden. Ondanks de vrijwillige afspraken die zijn 

gemaakt blijft het aantal keren dat overschrijding plaatsvindt nog te hoog. De maatregelen 

werken onvoldoende. In hoeverre is het waterschap bereidt om verplichtende maatregelen 

te treffen. Mevrouw Eshuis antwoordt dat we nog niet zover zijn om over te gaan tot het 

stellen van meer verplichtende maatregelen.. 

Aanvullend vraagt de heer De Vos of er een overzicht is van de herkomst van de 

verschillende GBM. De heer Ten Brink zegt toe dat het algemeen bestuur hierover via 

Ibabs wordt geïnformeerd.   

 

De heer De Vos vraagt naar de stand van zaken met betrekking tot het contract met 

Gazprom. 

De heer Küpers antwoordt dat er met negen partijen een aanbesteding heeft 

plaatsgevonden. Hier heeft één partij een ongeldige inschrijving gedaan waardoor er niet 

gegund kon worden. Het contract met Gazprom is nog niet opgezegd. Er zal een nieuwe 

aanbesteding plaats moeten vinden. Het duurt zeker tot juni 2023 voordat  een nieuw 

contract rond is. 

 

De heer In ’t Hout vraagt of er een herijking kan plaatsvinden van het peilbesluit in het 

landbouwgebied waarin de heer In ’t Hout woonachtig is .  

De heer Ten Brink adviseert de heer In ’t Hout om een contactpersoon van de  

landbouwvereniging contact op te laten nemen met het waterschap. 

 

De heer Fonhof vraagt naar de aanpak van medicijnresten in relatie tot de subsidie van 

ruim € 500.000,- voor experimenten met betrekking tot medicijnresten. 

De heer Douwstra antwoordt dat er een Noord Nederlandse groep bestaande uit twee 

waterschappen, ziekenhuizen en apothekers is geformeerd waar onder andere gesproken 

wordt over de besteding van dit bedrag. De aandacht gaat hierbij voornamelijk uit naar   

onderzoek om te kijken wat er mogelijk is om verontreiniging met medicijnresten op de 

vangen (te vermijden) voordat dit in het afvalwater terecht komt. Het waterschap 

ondersteunt door mee te praten en mee te denken bij de reeds lopende onderzoeken. Er 

lopen momenteel drie onderzoeksprojecten    

9 Sluiting 

 

 

Ongewijzigd/gewijzigd vastgesteld in de vergadering van 16 november 2022. 
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Harm Küpers,     Geert-Jan ten Brink, 

secretaris-directeur    dijkgraaf 
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Lijst van toezeggingen  

 

Datum Toezegging Afdoening Portefeuillehouder 

25 mei 2022 

 

 

Toegezegd wordt om 

verkennend met het algemeen 

bestuur te spreken over de 

keuzemogelijkheden binnen 

de Waterschapsverordening 

2.0. 

  

25 mei 2022 

 

Toegezegd wordt om over een 

jaar of op een passend 

moment te reflecteren op de 

wijze waarop participatie vorm 

heeft gekregen. 

  

29 juni 2022 Akkerrranden: Toegezegd 

wordt om tussentijds te 

evalueren in verband met de 

komst van Ecoregelingen 

(deze worden nog nader 

vormgegeven). 

  

05 oktober 

2022 

Toegezegd wordt dat er een  

inventarisatie wordt uitgevoerd 

naar eventuele andere 

locaties waar zuiveringen 

hebben gestaan in verband 

met mogelijke vervuiling. 

Zie kader verslag AB-vergadering 5 

oktober 2022. 

Tjip Douwstra 

 

 

Overzicht onderwerpen voor plenaire commissievergaderingen 

 

Datum Tijd Onderwerp Door  

29-11-2022 20.00 uur Awareness BIO en AVG Rudi Boets, Eenje van 

Wijngaarden 

29-11-2022 21.00 uur Aanpak visveiligheid gemalen en 

Gemaal Duurswold (vismigratie) 

Peter Paul Schollema 

31-1-2023 20.00 uur Droogte in relatie tot Drentsche Aa 

Waterverdelingsakkoord 

Francine Engelsman 

 

pm  Veenoxidatie  

pm  Voorbeelduitwerking instrumenten 

Omgevingswet in combinatie met demo 

DSO 

 

pm  Stedelijk Waterbeheer  

 

 

 


